
Referat bestyrelsesmøde Frederiksbjerg Dagtilbud 
 

Sted: Frederiksbjerg skole, lokale Store Klaus 

 Indgang fra hovedindgang  

Dato: 28.november 2024 

Klokkeslæt: 17.15-19.15 

Mødeleder: Cecilie Herfurth 

Deltagere: Pia Rasmussen, Maria Lenschow Andersen, Inger Barslund,   

  Kathrine Tannebæk Pedersen, Charlotte Møller Nygaard, Camilla Sand Kjær,  

  Sebastian Fuhlendorff Christensen, Cecilie Herfurth, Line Pedersen, Camilla Søndergaard 

                           Julie K.S. Vestergaard,  

Afbud:  Anne Sloth Birch 

 

Punkter på dagsorden 
Tidsramme Punkt Referat 

17.15-17.20 

Nyt fra dagtilbuddet – opfølgning på Ingers 
Nyhedsbrev 

 
Formål: 
Spørgsmål/kommentarer til nyhedsbrev udsendt  
umiddelbart op til mødet. 
 
Baggrund: 
Bestyrelsen har besluttet at sikre tid på møderne til 
punkter der er båret af dialog frem for orientering. 
Derfor sendes et nyhedsbrev med orientering 
umiddelbart op til mødet. 
Forberedelse:  
Læs Ingers nyhedsbrev  
 

 

Inger fortæller at økonomien er 
god. Vi fortsætter prioritering af 
diverse indkøb af inventar, 
materialer til de pædagogiske 
læringsmiljøer i afdelingerne. 
 
Der er 8 børn tilmeldt julens 
fællespasning. 
 
Afstemning om det kommunale 
frokostmåltid er i gang. Der er 
kommet brev i eboks og forældrene 
stemmer i løbet af uge 48 og 49.  

17.20-18.00 

Pause 

indlagt 

Budget 2025 
 
Formål: 
Bestyrelsen skal have en gennemgang af 
dagtilbuddets  økonomi, med det formål at deltage i 
prioritering af budget 2025. Gennemgang af 
dagtilbuddets budgetoplæg til 2025, samt baggrund 
for prioriteringer. 
Baggrund: 

Inger og Cecilie 
 
Der er kommet lidt ekstra tilskud til 
den internationale (200.000kr) og 
til børn med dansk som andetsprog 
– en følge af budgetforlig.  
 
Barselsfonden, en central ordning i 
Aarhus, er blevet lidt dyrere.  



Bestyrelsen har til opgave at følge dagtilbuddets drift 
og kan deltage i prioritering af budget for kommende 
år. Dette punkt er forberedende til godkendelse af 
budget primo 2025. 

Forberedelse:  
Ingen 

 

 
Forventningen er at vi i 2025 får et 
budget der kommer til at ligge på 
niveau med i år.  
 
Tallene ser generelt godt ud og 
Inger regner med at komme ud 
med et overskud, selv efter at 
dagtilbuddets gæld bliver betalt.   
 
 
Ledelsen arbejder stadig med at 
opnå en bedre måde at anvende 
vikarer. Vi tilstræber at have faste 
vikarer der er ansat på mdr. løn, da 
det skaber bedste tilbud for både 
pædagoger og børn.  
 
Det håbes at der er mere økonomi 
til opkvalificering af læringsmiljøer. 
 
Det diskuteres hvordan midlerne 
skal bruges på de forskellige 
opgaver.   
Bestyrelsen bakker op om ledelse 
og MED-udvalgs prioritering af 
budget 2025. bestyrelsen ønsker at 
vi særligt prioriterer de 
pædagogiske læringsmiljøer samt 
de puljer der kan understøtte 
medarbejderne, eks 
kompetenceudvikling og 
understøttende puljer til afdelinger 
der rammes af længerevarende 
fravær der fører til afsked. 
 
 

18.10-19.05 

Hygiejne, Coronarutiner og lokale dialoger 

Formål: 
Et undersøgende punkt omkring hygiejne. Hvad kan 
bestyrelsen gøre for at understøtte et fælles fokus på at 
medvirke til sunde miljøer for børn og voksne? 
 
Baggrund: 
Bestyrelsen er nysgerrige på i hvilket omfang de gode 
rutiner fra Coronatiden fortsat er i brug i afdelingerne. 
Hvordan medvirker vi til et sundt miljø for børn og 
voksne? 

Cecilie og Sebastian: 
 
Alle institutioner på nær Krogsgade 
er repræsenteret. 
 
Frederiksbjerg Børnehus har ikke 
haft mulighed for at drøfte 
hygiejnetemaet på et rådsmøde 
endnu. 
 
Noter fra de forskellige afdelinger 
findes i bilaget til dokumentet her. 



Forberedelse:  
Forældrene har data med fra afdelingerne i form af 
dialoger fra rådsmøderne. 
Som bilag er vedhæftet lidt fra Tilsynsmaterialet 
 

 
Overordnet set havde vi en god 
drøftelse rundt om bordet, hvor 
repræsentanter fra de forskellige 
afdelinger præsentede, hvad der 
var blevet talt om på rådsmøderne. 
 
Overordnet set kunne flere 
afdelinger gøre brug af inspiration 
fra andres metoder og tilgange til 
hygiejne. 
 
Drøftelser, der gik igen, indebærer 
blandt andet: hvordan får vi 
forældre til at tage skoene af når de 
kommer ind i institutionerne? 
Hvordan opbevarer vi bedst 
børnenes sutter? Hvordan kan vi 
tage de gode rutiner fra Corona-
tiden (så som afvaskning af legetøj 
og afspritning af dørhåndtag, 
komme-gå-skærme etc.) med 
videre? 
 
Bud på løsninger, og flere 
udfordringer, findes i bilaget. 
 

19.05-19.15 

Tak for i aften og plan for næste 
bestyrelsesmøde 

 

Cecilie har skrevet Princip-
dokumentet færdigt. Det sendes 
med referatet. 
 
Formandskabet ønsker at alle 
afdelingers forældreråd taler om 
Princip for inddragelse af 
lokalsamfund, på deres kommende 
møde. Opgaven er at få tilbageløb 
til bestyrelsen. Rådene bedes 
forholde sig til: 
Hvordan kan I anvende dokumentet 
i jeres afdeling så det bliver kendt 
for forældre og medarbejdere? 

 


